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Protokół z XIII posiedzenia RD Sławin w dniu 06.05.2024 r. 
 

Miejsce posiedzenia: Zespół Szkół nr 12 ul. Sławinkowska 50 w Lublinie. 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 18.00 

Przewodnicząca obrad: M. Pietrzela 

Protokolant obrad: M. Tarkowska 
 

Przyjęty porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XII Posiedzenia Rady Dzielnicy w dniu 8.04.2024 r. 
4. Informacje o działaniach Rady między posiedzeniami i o otrzymanej 

korespondencji. 
5. Propozycje zadań do projektu budżetu miasta na rok 2025 – dyskusja. 
6. Opiniowanie projektów z terenu dzielnicy Sławin zgłoszonych do budżetu 

obywatelskiego. 
7. Bezpieczeństwo i utrzymanie porządku na terenie dzielnicy. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie posiedzenia.  

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1.  

Przewodnicząca Rady M. Pietrzela otworzyła posiedzenie wypowiadając formułę: 
„Otwieram obrady Rady Dzielnicy Sławin”. Następnie na podstawie listy obecności 
stwierdziła, że w tym momencie w posiedzeniu uczestniczy 8 członków Rady, co 
stanowi kworum.  Lista obecności członków Rady - zał. nr 1.  
Ad 2. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie przesłanego porządku obrad.  

Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 8 głosów za. 

Ad 3. 
Przewodnicząca Rady zadała pytanie czy są uwagi do projektu protokołu                             
z posiedzenia Rady Dzielnicy Sławin nr XII w dniu 08.04.2024 r. Protokół został 
przyjęty jednogłośnie - 8 głosów za. Do posiedzenia dołączyła A. Dudkiewicz,                 
J. Jabłoński oraz A. Ostrowski. 
 

Ad. 4 
Informacje przedstawili przewodniczący Zarządu R. Osiak i Przewodnicząca Rady        

M. Pietrzela:  

1. Zaktualizowano (K. Goral, J. Jabłoński) informacje na tablicy Rady przy głównym 

ciągu pieszym do budynku  Zespołu Szkół nr 12, opisano skrzynkę na 

korespondencję do Rady zlokalizowaną obok głównego wejścia do tego budynku; 

2. Przewodnicząca Rady rozmawiała i zgłosiła do Straży Miejskiej następujące 

sprawy: 

• podcięcie starych drzew na ul. Skrytej i Północnej; 

• podcinanie krzewów wychodzących w światło chodnika (m.in. ul. Bogdanówka); 

• usunięcie porzuconego pojazdu na ul. Jodłowej; 
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• konieczność odmalowania (wytarta farba) oznaczeń na jezdni przejść dla 

pieszych – rozpoczęto już od ul. Tarasowej; 

3. W związku z otrzymaniem maila od mieszkańca ul. Zielone Wzgórze dotyczącego 

ograniczenia wyjazdu z tej ulicy w trakcie trwania corocznego wyścigu kolarskiego 

przez ul. Poligonową (maj) przekazano pismo z załączonym mailem do ZDIM a z 

kolei ZDiM poinformował o przekazaniu tego pisma do Wydziału Zarzadzania 

Organizacją Ruchu i Mobilnością UM. W otrzymanej odpowiedzi WZRDiM 

poinformował, że był przygotowany i uzgodniony projekt organizacji ruchu w trakcie 

trwania wyścigu w bieżącym roku, ale zwrócił się do organizatora by w związku z 

rozwojem dzielnicy w tym rejonie zmienić lokalizację wyścigu w roku 2025; 

4. Przewodniczący Zarządu w UM przejrzał wyłożony projekt zmiany mpzp dla 

powiększenia Ogrodu Botanicznego. Wniesiono na piśmie uwagi do projektu planu 

zabezpieczające przestrzeń pod ewentualną budowę chodnika i poszerzenie jezdni 

na odcinku ul. Sławinkowskiej w rejonie istniejących zakrętów i rozdzielni 

elektrycznej; 

5. Rada Miasta podjęła uchwałę o zmianie mpzp u zbiegu ulic Tarasowej i Relaksowej; 

6. Obyło się posiedzenie Zarządu Dzielnicy na którym m.in. przygotowano projekt 

propozycji Rady zadań do projektu budżetu miasta na rok 2025 i zapoznano się z 

przewidywanymi do opiniowania przez Radę zgłoszonymi przez mieszkańców 

projektami Budżetu Obywatelskiego z terenu dzielnicy na rok 2025; 

7. W dniu 26.04.2024 odbyło się zorganizowane przez V Komisariat Policji 

Państwowej w Lublinie spotkanie z przedstawicielami rad dzielnic, osiedli i szkół 

dotyczące spraw bezpieczeństwa na terenie podległym komisariatowi w tym 

dzielnicy Sławin. Rada reprezentowała B. Krzowska-Kamieńska, która przekazała 

informacje z tego spotkania. Informacja w p. 7 posiedzenia; 

8. Monitorowano przygotowania do realizacji zadań zgłoszonych z rezerwy celowej 

dzielnicy; 

9. Zaktualizowano stronę dzielnicy; 

10. Otrzymano informację z UM o konieczności rezygnacji z maili prywatnych dla 

potrzeb kontaktów z mieszkańcami i komórkami UM. Zostaną wprowadzone adresy 

mailowe służbowe; 

11. Do Rady ponownie wysłał zapytanie mieszkaniec ul. Sławinkowskiej z zapytaniem 

o budowę odcinka chodnika obok posesji 146a. Uzgodniono, że ponownie zostanie 

mu przesłane stanowisko Rady w tym temacie ustalone na posiedzeniu w dniu 

4.03.2024. 

Ad. 5 
Wykaz propozycji Rady Dzielnicy Sławin przygotowany przez Zarząd Dzielnicy                
do budżetu Miasta Lublin na rok 2025 omówił R. Osiak. Na następnym posiedzeniu 
będzie głosowanie stosownej uchwały załączonymi propozycjami. Członkowie RD 
powinni przemyśleć te propozycje. B. Kamieńska – Krzowska zaproponowała, aby do 
propozycji dopisać budowę ul. Mieczykowej. 
Do posiedzenia RD dołączyła Z. Rzączyńska. 
Głos zabrał mieszkaniec ul. Głównej zapytaniem w sprawie utwardzenia części ulicy 
przeznaczonej na przyszły chodnik od wiaduktu do mostu. Przewodniczący Zarządu 
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poinformował o realizacji tego zadania z rezerwy celowej dzielnicy. Ponadto zwrócił 
uwagę na tworzące się korki przy wyjeździe z ul. Głównej na Al. Warszawską – brak 
lewoskrętu obok marketu Biedronka. 
Mieszkaniec ul. Głównej poprosił też o zgłoszenie policji konieczności kontroli 
ograniczenia prędkości i dopuszczalnego tonażu na tej ulicy. 
 
Ad. 6 
RD Sławin po dyskusji zaopiniowała niżej wymienione projekty edycji Budżetu 
Obywatelskiego na rok 2025 zlokalizowane na terenie dzielnicy Sławin:  

• D-22 - fitPies - wybieg i „psiłka” dla czworonogów i człowieków - opinia 

pozytywna, projekt zasadny z uwagi na potrzebę wyznaczenia zorganizowanego 

miejsca na terenie dużej dzielnicy dla swobodnego wyprowadzania zwierząt przez 

ich opiekunów; 

• D-35 - Bezpieczniej na ul. Północnej - budowa brakującego odcinka chodnika             

od skrzyżowania z ul. Mineralną do Ogrodu Botanicznego - opinia pozytywna, 

projekt zasadny z uwagi na brak chodnika przy wąskiej jezdni. Rada sugeruje 

budowę chodnika zgodnie ze standardami przebudowanego wcześniej odcinka ul. 

Północnej na wschód od ul. Mineralnej (tj. minimum 1,5m a nie jak podano w 

projekcie 1m i po północnej stronie jezdni tj. od strony zabudowy); 

• D-132 - Zespół boisk interdyscyplinarnych dla młodzieży dla dzielnicy 

„Sławin” - opinia negatywna z uwagi brak doprecyzowanej lokalizacji w projekcie 

i obecnie ograniczonymi możliwościami jego realizacji. Proponowane obiekty były 

by bardzo potrzebne w dzielnicy, ale dopuszczenie tego projektu bez zapewnienia 

właściwej lokalizacji może skutkować tylko jego częściową realizacją lub nie 

zrealizowaniem przez kilka lat (tak jak już 2 projektów w ubiegłych latach),                

co spowoduje niewykorzystaniem środków budżetu obywatelskiego w dzielnicy. 

Wnioskodawcy projektu chodzi o dolinę pomiędzy ul. Relaksową a ul. Zielone 

Wzgórza. Na tym terenie są prawie wyłącznie działki prywatne i działki wspólnot. 

W tej dolinie w pobliżu ul. Kasztelańskiej była zlokalizowana największa siłownia 

zewnętrzna na dzielnicy (zrealizowana z BO) do której nie zostało zrealizowane 

dojście a teren ostatecznie został zwrócony właścicielom (siłownia zdemontowana 

i przeniesiona). Na terenie tej doliny znajduje się tylko jedna działka gminy 

(pozyskana w ubiegłym roku od Interbud-u) i raczej z brakiem dojścia i dojazdu 

(lepszy dostęp możliwy dopiero po budowie przedłużenia ul. Zielone Wzgórze          

tj. za kilka lat). Rada nie widzi też możliwości realizacji tego projektu w drugiej 

dolinie przy ul. Altanowej, gdyż są tam inne zamierzenia zagospodarowania m. in. 

dom kultury oraz nie ma  tam obecnie na to miejsca i dojazdu (trwa proces 

pozyskania nieruchomości z TBS w celu poprawy tej sytuacji); 

• O-5 - Dolina Czechówki - opinia pozytywna, jest to rozwinięcie m.in. projektu        

D-22; 

• O-79 - Zespół boisk interdyscyplinarnych dla młodzieży dla dzielnicy 

„Sławin” - projekt identyczny jak D-132, opinia negatywna, uzasadnienie jak           

w D-132; 

• O-83 – Rewitalizacja i remont terenu miejskiego parkingu przy Muzeum Wsi 

Lubelskiej (Skansenie) - opinia pozytywna, obecny stan techniczny parkingu jest 
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negatywną wizytówką Muzeum Wsi Lubelskiej (znajduje się obok i użytkują jego 

goście) i miasta Lublin (właściciela parkingu). Rada zaproponowała by powyższy 

projekt był zakwalifikowany jako ogólnomiejski z uwagi, że dotyczy sprawy ponad 

dzielnicowej. Ponadto koszt jego realizacji znacznie przekroczy koszt projektu 

dzielnicowego i może być z tego powodu niedopuszczony do głosowania                     

a powinna być taka możliwość. 

Opinia RD zostanie przekazana do Biura Partycypacji Społecznej. 
 
Ad. 7 
W dzielnicy Sławin i Czechów (obejmujący zasięg V Komisariatu Policji) mieszka 67 
tys. mieszkańców, powinno być 10 dzielnicowych, obecnie jest 6, są 4 wakaty. 
Policjanci nie pracują całą dobę, w pilnych sprawach należy dzwonić pod numery 
telefonów 112 oraz 997. Policja ogłasza cyklicznie konkurs Dzielnicowy bliżej nas. 
Jest specjalna aplikacja Krajowa Mapa Zagrożeń i Bezpieczeństwa (można zgłaszać 
akty wandalizm, sprawy związane z niebezpiecznymi sytuacjami, spożywanie alkoholu 
itp.) Od 01.XI.2023 r. do 01.III.2024 r. otrzymano z Dzielnicy Sławin 158 zgłoszeń, w 
76 sprawach potwierdzono faktycznie zaistniałe zdarzenia w 100%. Zgłoszono 415 
kradzieży, 20 przypadków niszczenia mienia, 84 przypadki złego parkowania 
samochodów m.in. przy ul. Poligonowej, Wędrownej. Zgłaszano wyścigi 
samochodowe odbywające się na ul. Sławinkowskiej i Poligonowej. W sumie było 196 
kontroli, wypisano 165 mandatów (3 nietrzeźwych kierowców, odebrano 71 dowodów 
rejestracyjnych). Na ul. Świerkowej odbyły się 22 kontrole – brak zgłoszeń spożywania 
alkoholu. Odbyło się dużo interwencji w sprawie osób bezdomnych (94 przypadki), 
które spały podczas zimy w blokach w szczególności na os. Lipińskiego. 
M. Pietrzela przekazała informację, że w ZS nr 12 odbyły się 2 spotkania prewencyjne 
(zorganizował Dyrektor ZS). 
 
Proponowane zgłoszenia do Straży Miejskiej i ZDiM w Lublinie: 
R. Osiak zwrócił uwagę, że na ul. Bogdanówka (odcinek od ul. Willowej do Bartniczej) 
jest rozrośnięty żywopłot w pasie drogi, zajmujący znaczną cześć chodnika (istotnie 
ograniczający bezpieczne przejście) i zasłaniający znaki drogowe. 
M. Olszewicz – Wątorska przygotuje wniosek w sprawie poprawy bezpieczeństwa na 
ul. Kasztelańskiej oraz postawienia dodatkowego znaku drogowego Skrzyżowanie 
równorzędne przy ul. Limbowej i Kasztelańskiej. 
Z. Rzączyńska otrzymała telefon od mieszkańca ul. Sławinkowskiej, w sprawie budowy 
odcinka chodnika przy ul. Sławinkowska 146A. Poinformował, że zgłaszał on prośbę                  
o dofinansowanie do Rady, ale nie otrzymał żadnej zwrotnej informacji. M. Pietrzela 
sprawdziła w mailach – 19.02.2024 r. otrzymano pismo w tej sprawie, na które odpisała 
w dniu 25.02.2024r. Mail z odpowiedzią ponownie zostanie przesłany do mieszkańca. 
Budowa trzech odcinków chodnika w ul. Sławinkowskiej nie będzie możliwa do 
realizacji w 2024 r. Rada spróbuje uwzględnić to zadanie w roku 2025. 
 
Ad. 8 
Mieszkaniec ul. Sławinkowskiej zwrócił się z prośbą o informacje umożliwiające 
przebudowę wodociągu w bocznej drodze od ul. Sławinkowskiej (nr 140-142). R. Osiak 
zadeklarował, że zainteresuje się tą sprawą. 
M. Pietrzela otrzymała telefony od mieszkańców dzielnicy z zapytaniem w sprawie 
remontu części ul. Zbożowej i al. Warszawskiej. Przypomniała, że w budżecie miasta 
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nie zaplanowano remontu ww. ulic, ale zastępca prezydenta obiecał remont jeszcze   
w tym roku jak tylko pozostaną środki finansowe z innych inwestycji drogowych. 
 
Ad. 9 
Przewodnicząca M. Pietrzela zakończyła posiedzenie o godz. 19.08. 
 

Protokółowała: M. Tarkowska (-) 

 
Załączniki: 
 

1. Lista obecności członków RD Sławin na XIII posiedzeniu w dniu 06.05.2024 r. 

2. Lista obecności gości na XIII posiedzeniu RD Sławin w dniu 06.05.2024 r. 

 

 

Protokół zatwierdzony w dniu 03.06.2024 
 

        Przewodnicząca Rady  
                 Dzielnicy Sławin  
                         (-) 
            Małgorzata Pietrzela 

 

 


